
VDSZ Gázipari szakág tevékenysége a VDSZ 33. kongresszusa óta 

 

Tájékoztató a VDSZ 2011. december 15-i elnökségi ülésére 

 

Két év telt el a VDSZ 33. kongresszus óta. A kongresszust megelőzően 2009 

szeptemberében tartotta küldött értekezletét a Gázipari Szakszervezeti Szövetség. 

 

Az értekezleten elfogadásra került egy öt éves program, amely természetesen több 

ponton kapcsolódik a VDSZ-éhez. 

Ennek a programnak a mottója: Célunk a Gázipar erősítése, Energia ipari 

együttműködés. 

Célul tűztük ki a munkahelyek stabilitásának a megtartását, a kiszámíthatóság 

növelését, a munkahelyek számának megőrzését. Erősíteni kívántuk az 

érdekérvényesítést, a tagság megtartását, a tisztségviselők utánpótlását és képzését. 

Figyelmet szenteltünk a bérek alakulására, és a helyi Kollektív szerződések meglétére. 

Fenn kívántuk tartani a szociális párbeszéd intézményét, foglakozni akartunk a 

szakképzés és az oktatás gáziparon belüli helyzetével. Fontosnak tartottuk a 

kapcsolatok ápolást az ágazaton belül működő Üzemi Tanácsokkal és Munkavédelmi 

Bizottságokkal, az energia szektor és a közszolgáltatás érdekképviseleteivel, és az 

Európai szintű szociális párbeszéd intézményével. 

 

 

Az öt éves programidőből még csak két év telt el, de mégis sok mindent történt 

körülöttünk és mi igyekeztünk mindent megtenni céljaink elérése érdekében. 

 

Oktatásokat szerveztünk és oktatásokra küldtük szakszervezeti tisztségviselőinket. 

Összehangoltuk a munkát a gáziparon belül működő Üzemi Tanácsok, Munkavédelmi 

Bizottságok és szakszervezetek között. Felülvizsgáltuk a meglévő kollektív 

szerződéseket és érdekképviseleti megállapodásokat. A kollektív szerződések 

felülvizsgálata azért aktuális a gáziparon belül, mert az elmúlt évek szerkezeti 

átalakításai miatt, a gázszolgáltató társaságok szétváltak és kisebb társaságokká 

alakultak. Ezért új megállapodásokat kellett és kell kötni a jövőben. 

 

Az előbb felsorolt munka eredményeként elmondhatjuk, hogy sikerült a szakszervezeti 

tagság létszámát szinten tartani. Az elmúlt évben sikeres bértárgyalásokat folytattak le 

szakszervezeteink. 

 

A Gázipari Ágazati Párbeszéd Bizottság programjának keretében konferenciát 

szerveztünk az ágazatunk demográfiai helyzetének elemzésére, majd egy másik 

alakalommal áttekintettük a szakképzés és a szakember utánpótlás aktuális kérdéseit. 

Részt vettünk a többi ÁPB-vel közösen létrehozott szakképzési munkabizottság 

tevékenységében, amely az elmúlt évben a hazai szakképzés irányvonalának 

megreformálásában vállalt fontos szerepet. 

 



Sajnos a Gázipari ÁPB a munkaadói oldal teljes passzivitása miatt év végével 

megszűnt. Ezért azokat a programokat, amit ebben a formában szerettünk volna 

megvalósítani, most át kell alakítanunk és önállóan, ön erőből kell véghezvinni. 

Sikeres kapcsolat felvétel indult el a vezetékes szolgáltatók szakszervezeti között. 

Közös konferenciát szerveztünk a víz, villamos energia és gázipar részvételével. 

Közreműködtünk a VDSZ és az Egyesült Villamosenergia-ipari Dolgozók 

Szakszervezeti szövetsége között megkötött Együttműködési megállapodás 

létrejöttében. 

Folyamatosan részt veszünk a nemzetközi szociális párbeszéd intézményrendszerének 

munkájában, az Európai Gázipari ÁPB-n keresztül és a gázipari társaságok Európai 

Üzemi Tanácsainak tagjain keresztül. 

 

Ebben az évben volt húsz éves a Gázipari Szakszervezeti Szövetség. Az ünnepi ülésre 

2011 szeptemberében került sor Balatonszemesen, ahová meghívtuk az alapító 

tagokat.       

   

Végezetül arra szeretném felhívni a figyelmet, hogy az előbb felsorolt tevékenységek, 

amelyek a gáziparra és az abban dolgozókra vonatkozik, munkánknak egy része, 

hiszen folyamatosan részt veszünk a VDSZ elnökségének a munkájában. Véleményt 

formálunk a különböző kérdésekben, és segítjük a döntéseket.  

Tagjainkkal megjelentünk azokon a demonstrációkon amelyeken a VDSZ részt vett.   

 

A közel jövőben meg kell keresni azokat a lehetőségeket, amelyekkel alkalmazkodni 

tudunk a törvényi változásokhoz. Tovább akarjuk folytatni azt a munkát, amit az 

Üzemi Tanácsok, Munkavédelmi Bizottságok és a szakszervezet képviselőivel 

elkezdtünk, az érdekképviseleti megállapodások területén. Tárgyalásokat kívánunk 

folytatni a gázipari társaságainak vezetőivel, annak reményében, hogy ismét 

beinduljon az Ágazati Párbeszéd Bizottság. 
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